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Geachte raadsleden van de gemeenteraden van de GroeneMetropoolregio Arnhem-Nijmegen, 

 

Bijgaand treft u het advies aan van de RAC GMR aan het Dagelijks bestuur en het Algemeen bestuur 

van de GMR. Het advies is gebaseerd op het concept-verslag van de vergadering van de RAC GMR 

van 5 februari 2024 welke u eveneens aantreft aangehecht aan dit advies. De onderliggende 

stukken behorende bij die vergadering treft, alsmede de uitzending zelf u aan op de website van 

de GMR via deze link.  

https://groenemetropoolregio.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/3cea4a77-4921-4a07-8d21-

b13e540bdf0b 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

voorzitter Regioagendacommissie GroeneMetropoolregio A-N 

Wimer Heemskerk 

 

https://groenemetropoolregio.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/3cea4a77-4921-4a07-8d21-b13e540bdf0b
https://groenemetropoolregio.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/3cea4a77-4921-4a07-8d21-b13e540bdf0b
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Regioagendacommissie Groene Metropoolregio  

 

 

Geachte heer Bruls, mevrouw Tiemens, 

 

De Regioagendacommissie Groene Metropoolregio Arnhem-Nijmegen (hierna: RAC GMR) bereidt de 

procesmatige voorbereiding en planning van de politieke besluitvorming voor alle raden van de 

deelnemende gemeenten van de GMR voor. Zij schept daarvoor randvoorwaarden zodat de raden de 

kaderstellende en controlerende taken rondom de Groene Metropoolregio en de voortgang op de 

regionale opgaven kunnen vervullen. Daarvoor voert zij overleg en brengt zij gevraagd en ongevraagd 

advies uit aan het bestuur van de GMR. Dit omvat ook het doorgeven van signalen vanuit de raden aan 

het Algemeen bestuur en het informeren van het Algemeen bestuur over standpunten van de raden. 

De RAC GMR heeft op 5 februari 2024 vergaderd. Aan deze vergadering werd namens het Dagelijks 

bestuur deelgenomen door dhr. H. Bruls en mw. H. Tiemens, als directeur van het Regiobureau. 

Van die vergadering treft u bijgaand een concept-verslag aan. Om de leesbaarheid van dat verslag te 

vereenvoudigen benoemen wij in deze brief een aantal zaken, welke u kunt betrekken bij de 

vergadering van het Algemeen bestuur op 7 februari 2024. De leden van de RAC GMR worden ook geacht 

de afzonderlijke Raden te informeren. Om die reden zal deze informatie ook naar deze Raden worden 

verzonden. 

Wij vragen uw aandacht voor de volgende gespreksthema’s, die tijdens de vergadering van de RAC GMR 

de revue zijn gepasseerd. 

 

De termijnkalender van de Regioagendacommissie en de raden 

De RAC GMR heeft de termijnkalender vastgesteld met inachtname van de volgende punten: 

De RAC GMR heeft de voorkeur voor een invulling van de eerste regionale bijeenkomst voor de raden op 

24 mei dat de waarbij de regionale agenda centraal. Dit komt omdat men op dit moment nog geen 

scherp beeld heeft over zowel het concrete proces van besluitvorming en de wijze waarop de 
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informatievoorziening aan de raden geregeld is. Dat beeld kan wellicht wijzigen indien hier in de 

eerstvolgende vergadering van de RAC GMR op 18 maart een goed voorstel wordt gepresenteerd. In dat 

geval zou het Regionaal Programma Werklocaties (RPW) wellicht weer het centrale thema kunnen 

worden voor de regiobijeenkomst. 

Verder heeft de RAC GMR ook de uitdrukkelijke wens dat zij in de vergadering van 18 maart as. 

geïnformeerd wordt over de nadere uitwerking van het  regioarrangement, de vervolgstappen en 

concretisering en hoe raden daarin meegenomen worden. Een wens die al eerder te kennen is gegeven. 

 

De kalender van de RAC incl. regionale bijeenkomsten. 

De eerstvolgende vergadering van de RAC GMR is 18 maart. De data nadien zijn nog niet definitief 

bepaald, omdat de RAC GMR eerst een gesprek wil voeren met DB en/of delegatie van het AB over de 

evaluatie van het DB en hun eigen evaluatie.  

 

Evaluatie Regioagendacommissie 

Er is sprake van een behoefte van de RAC GMR om in een informele setting met het DB en het AB het 

gesprek aan te gaan over de stand van zaken van de evaluatie en hoe men de toekomst ziet. In deze 

vergadering is door de RAC GMR bepaald over welke punten men het gesprek wenst aan te gaan. Dit 

wordt nog aangevuld met een definitief voorstel van een petit comité van de RAC GMR welke besproken 

wordt op 18 maart as. Het petit comité bestaat uit de volgende leden: Wimer Heemskerk – Arnhem; 

Karin Hoogteijling – Wijchen; Robin Arians – Beuningen; Mariël de Vries – Overbetuwe; Wouter van den 

Akker – Rozendaal. Op basis daarvan is wel bepaald dat de bijeenkomst plaatsvindt op 8 april as. De 

locatie en tijdstip (in de avond) volgt nog.  

 

Regionaal Mobiliteitsprogramma (RMP)  

Mw. Nermina Kundic; wethouder gemeente Arnhem en bestuurlijk opdrachtgever voor de opgave 

Verbonden regio, heeft dit programma toegelicht samen met dhr. Klaas-Jan Gräfe, speerpunt 

coördinator bij de Groene Metropoolregio A-N. De RAC GMR heeft besloten dat de raden geïnformeerd 

worden met behulp van een digitale bijeenkomst.   

Voor wat de besluitvorming van de raden is aangegeven dat de raden dit zelf bepalen of en op welke 

wijze zij daarover wensen te besluiten. 

 

Met vriendelijke groet, 

Wimer Heemskerk, 

Voorzitter Regioagendacommissie GroeneMetropoolregio Arnhem-Nijmegen 

 

 

 

 

Bijlage: Concept-verslag RAC GMR 5 februari 2024 
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Concept-verslag Regioagendacommissie 
Datum 05-02-2024 

Tijd 19:30 - 22:00 

Locatie Nijmegen Stadhuis - Raadszaal 

Voorzitter Wimer Heemskerk 

Aanwezig Overbetuwe – De Vries; Lingewaard – Arends; Rozendaal – Van den Akker; 

Rozendaal- Hupkes; Duiven – Smit; Wijchen – Verharen; Wijchen – Hoogteijling; 

Druten – Mooren; Montferland – Bolder; Zevenaar Van Die; Berg & Dal – 

Verstegen; Overbetuwe – Mulder; Nijmegen- Smit; Nijmegen – De Beer; 

Nijmegen – Van Doorn; Beuningen – Arians; Mook & Middelaar – Broekmans; 

Mook & Middelaar – Roozendaal; Renkum – Miedema; Arnhem – Eppich; Heumen 

– Hunse; Heumen – Tuinder; Lingewaard – Dolmans; Berg & Dal - De Greeff; 

Beuningen – Schaftenaar neemt later deel. 

Afwezig Rheden - Kolkman; Renkum - Firet - vervangen door Miedema; Renkum – 

Velthuizen; Westervoort - Van Weelden en Harm Lippinkhof; Duiven – Klappers; 

Doesburg – Bauhuis; Montferland – Som; Duiven – De Jonghe; Duiven – 

Bouwmeister; Lingewaard – Rasing; Arnhem - Marlies Neutkens; Arnhem – 

Quint; Arnhem – Engelenburg; Druten – Meeuwsen; Druten – Van Rhijn; Druten – 

Arts; Westervoort – Van Egmond; Zevenaar – Meijer; Rozendaal – Van Gorkum; 

Overbetuwe – Roze; Rheden – Van de Geijn; Rheden – Geelen;  Doesburg – Vels; 

Zevenaar –Godschalk; Nijmegen – een vacature voor mw. M. Maas 

 

  

00 

 

Weblink voor de live-uitzending vanaf 20.15 uur. 

De weblink voor de vergadering 

 

https://nijmegen.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Index/f09948e5-9de5-4080-8a88-

2b0b38b92bc6 

 

01 

 

Opening (vaststellen vergaderquorum), mededelingen en Vaststellen agenda 

Regioagendacommissie 5 februari 2024 

 

Voor de gemeente Druten is de heer Carl Dolmans afgetreden als delegatielid. De heer 

Jeroen Mooren is zijn vervanger,. 

 

Regiocongres 2 februari 2024. Zie uitnodiging en aanmeldmogelijkheid. Regiocongres 

2024 - (aanmelder.nl) 

 

Voorzitter:  

 Opent de vergadering, heet iedereen welkom.  

 De voorzitter stelt vast dat sprake is van een vergaderquorum. 

 De voorzitter heet de nieuwe leden, de heren Bolder- Montferland & Mooren – Druten, welkom als 
nieuwe leden. 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnijmegen.bestuurlijkeinformatie.nl%2FAgenda%2FIndex%2Ff09948e5-9de5-4080-8a88-2b0b38b92bc6&data=05%7C02%7Cg.van.der.woude%40nijmegen.nl%7Ca9dc33a2836349ccf45808dc15c16057%7Ce0f12b69ac3e4ab19294efe7ab4695c5%7C0%7C0%7C638409167477814378%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ZyvSlP78GS3JzY2ZMxQPVFr6%2B6CBWZMiFZ5Kx%2B%2F82EA%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnijmegen.bestuurlijkeinformatie.nl%2FAgenda%2FIndex%2Ff09948e5-9de5-4080-8a88-2b0b38b92bc6&data=05%7C02%7Cg.van.der.woude%40nijmegen.nl%7Ca9dc33a2836349ccf45808dc15c16057%7Ce0f12b69ac3e4ab19294efe7ab4695c5%7C0%7C0%7C638409167477814378%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ZyvSlP78GS3JzY2ZMxQPVFr6%2B6CBWZMiFZ5Kx%2B%2F82EA%3D&reserved=0
https://www.aanmelder.nl/regiocongres2024/home
https://www.aanmelder.nl/regiocongres2024/home
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 Dhr. H. Bruls en mw. H. Tiemens nemen deel vanuit het DB en directie. Mw. Tiemens zal digitaal 
deelnemen. 

 

02 

 

Ingekomen stukken 

1. Brief Provincie Gelderland inzake besluit Begroting 2024 d.d. 04-12-2023. Deze is 

op 7-12-2023 vanuit de GMR verzonden naar de raden ter kennisname. 

2. Brief dagelijks bestuur GMR aan raden van 24 januari 2024 inzake kaderbrief 

financiële en algemene uitgangspunten begroting 2025. 

3. Kwartaalbericht 4e kwartaal 2023 GMR. 

 

 Ad 2 inzake de kaderbrief. mw. De Vries – Overbetuwe, vraagt de andere leden naar de 
besprekingen over de kaderbrief. Hoe denken de raden over het uittreden Montferland, maar het 
gelijk blijven van de ambities. 

 Arians – Beuningen: dat bespreken we mogelijk bij de begroting. 

 Smit – Duiven: nav kwartaalbericht onder hoofdstuk 3.1 Verbonden regio, blz. 5 staat: “De 
resultaten van deze bijeenkomst worden in 2024 verder uitgewerkt door de A12 alliantie in 
samenwerking met de gemeente Duiven, Linders en andere bedrijven op dit bedrijventerrein in 
Duiven/Westervoort.” Dhr. Smit vraagt zich af welke Linders hiermee bedoeld wordt. Dit wordt 
uitgevraagd door de secretaris. 

 

De Regioagendacommissie stelt deze stukken, met inachtname van het voorgaande, ter kennisname 

vast. 

 

03 

 

Vaststellen besluitenlijst 27 november 2023 & ter kennisname advies RAC GMR aan 

Algemeen bestuur & brief RAC GMR aan de raden van 28 november 2023 

 De regioagendacommissie stelt het verslag en besluitenlijst met inachtname van 

mogelijke wijzigingen vast. NB: De vergadering van 27 november 2023 heeft 

weliswaar plaatsgevonden, maar zonder geldig quorum van tenminste 21 leden. 

Hierdoor heeft hetgeen besproken en besloten is vooralsnog géén status. In de 

vergadering van 5 februari 2024 zal zowel het verslag als de afspraken worden 

voorgelegd ter vaststelling van de RAC GMR, waarmee die een formele status 

verkrijgen en met terugwerkende kracht de agenda van 27-11-2023 formele 

status verkrijgt.. 

 Het advies van de regioagendacommissie aan het Algemeen bestuur en de brief 

van de regioagendacommissie aan de Raden zijn ter kennisname. 

 

De Regioagendacommissie stelt het verslag vast. 

 

04 

 

De termijnkalender van de Regioagendacommissie en de raden 

In de termijnkalender staan de onderwerpen waarover gemeenteraden de aankomende 

periode worden geïnformeerd of gevraagd worden een besluit te nemen. Ook is een 

overzicht opgenomen van bijeenkomsten van de GMR voor raadsleden. Zie bijlage. 

 

Speciale aandacht voor twee bijeenkomsten: 
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 19 februari bijeenkomst over de regionale woonzorgvisie zie bijlagen 

Achtergrond 

In december hebben gemeenteraden van de stuurgroep Een thuis voor iedereen 

een brief met bijlagen ontvangen over de voortgang van de regionale 

woonzorgvisie (zie bijlagen). In deze brief was een 'save the date' opgenomen voor 

een tweetal informatieve raadsledenbijeenkomsten op 29 januari en 19 februari. 

De bijeenkomst van 29 januari komt te vervallen. Op maandag 19 februari wordt 

van 19.30 tot circa 21.00 uur een (online) webinar georganiseerd. De webinar is 

specifiek bedoeld voor raads- en commissieledenleden. De webinar is ook terug te 

kijken.  

 

Inhoud bijeenkomst 

Een webinar met een toelichting op de totstandkoming van de regionale woonzorgvisie. De 

vraag is hoe we het gesprek voeren over een evenwichtige verdeling, de juiste huisvesting 

en passende ondersteuning en zorg en welke cijfers we hiervoor als basis nemen. Het 

webinar is ook nadien nog terug te kijken. 

 

 24 mei 1e Regiobijeenkomst voor raadsleden 

Voorstel invulling bijeenkomst 

Via een bustour een bezoek te brengen aan werklocaties in de regio in het kader van 

actualisatie Regionaal Programma Werklocaties (RPW), zie voor meer informatie over het 

RPW de toelichting in de RAC 29 november ‘23. 

Het doel van de bustour is om raadsleden te informeren over de nieuwe regionale 

afspraken om het juiste bedrijf op de juiste plek te laten landen. 
 

Voorzitter 

 Meldt dat de woonzorgvisie van twee naar één bijeenkomst is gegaan en dat dat één webinar is 
geworden. Dus geen fysieke deelname. Vragen kunnen tijdens het webinar gesteld worden. Het is 
ook achteraf terug te kijken. 

 De voorzitter attendeert op het voorstel voor de invulling van de eerste regiobijeenkomst (van 2 pj) 
op 24 mei as. Het voorstel is die in te vullen met bustour met als thema Regionaal programma 
Werklocaties.  

 

 Dhr. Arians – Beuningen: vraagt aandacht voor de nadere uitwerking van het  regioarrangement. 
Dit omdat de raad van Beuningen met name geïnteresseerd is in wat nu precies de gevolgen 
concreet zijn op het Beuningse grondgebied en datgene dat concreet zal leiden tot 
afstemmingissues met de buurgemeenten.  Afspraak: Secretaris regelt 18 maart een voorstel of 
informatienotitie. 

 Mw. Hupkes - Rozendaal: mist de regionale agenda en de uitwerking daarvan in de 
Termijnkalender. De secretaris zal dit opvoeren bij het Regiobureau. 

Noot redactie 1: In de Termijnkalender wordt het volgende aangegeven: “In 2024 wordt de 

Regionale agenda & begroting 2025-2028 aan gemeenten aangeboden. In de Regionale agenda 

geven wij aan wat de inhoudelijke doelen zijn die we met regionale samenwerking in deze periode 

willen bereiken, wat de bijdrage van de Groene Metropoolregio is om dit te realiseren en hoe dit 
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financieel uitwerkt. Op basis van de Regionale agenda en begroting worden gemeenten 

uitgenodigd om deel te nemen aan de Groene Metropoolregio voor de periode 2025-2028. 

Gemeenten hebben in de periode april – juli de mogelijkheid zienswijzen in te dienen.” 

Noot redactie 2: In het verslag van 27-11-2023 staat het volgende opgetekend: “Mw. Hupkes – 

Rozendaal: mist de vijf opgaven die in 2024 / 2025 aflopen, wanneer worden die aan de raden 

voorgelegd. Zij wenst een evaluatie van die opgaven. Want er is een contractvorm en wat zijn de 

resultaten.” 

 Van den Akker – Rozendaal: heeft de voorkeur dat de regiobijeenkomst daar op gericht wordt. 
Wordt door secretaris aangereikt aan regiobureau als wens.  

 

 De voorzitter stelt voor de termijnkalender, met inachtname van de opmerkingen, aldus vast te 
stellen. 

 

Besluit 

 De Regioagendacommissie stelt de termijnkalender vast. 

 De Regioagendacommissie heeft de voorkeur voor een invulling van 24 mei, de eerste 
regiobijeenkomst, waarin de regionale agenda centraal staat. Dat kan anders worden indien de 
GMR op een andere wijze zorgvuldig invulling geeft aan het informeren van de raden over de 
regionale agenda. In dat geval zou het Regionaal Programma Werklocaties (RPW) wellicht weer 
het centrale thema kunnen worden. 

 In aansluiting op het voorgaande heeft de Regioagendacommissie de wens dat zij in de 
vergadering van 18 maart as. geïnformeerd wordt over: 

 de nadere uitwerking van het  regioarrangement, de vervolgstappen en concretisering 
en hoe raden daarin meegenomen worden. 

 Een verdere aanscherping van het (besluitvormings)proces van de regionale agenda, de 
wijze waarop raden meegenomen worden en de concrete uitwerking daarvan in de 
Termijnkalender. 

Afhankelijk van het oordeel over die informatie wordt definitief besloten over de invulling 

van de eerste regiobijeenkomst. 
 

 

05 

 

 

De kalender van de RAC incl. regionale bijeenkomsten. 

Dit betroffen de voorgestelde vergaderdata inclusief de drie regionale bijeenkomsten zoals 

voorgesteld op 27 november 2023 in de RAC GMR. 

1. Ma. 5/2 

2. Ma. 18/3 

3. Ma. 13/5 

4. Ma 10/6 

5. Ma. 16/9 

6. Ma. 14/10 

7. Ma. 18/11 

 

Vrijdag 2-2: Regiocongres Vasim – óók voor raadsleden 

Vrijdag 24-5 1e regiobijeenkomst Raden 

Vrijdag 11-10 2e regiobijeenkomst Raden. 

 

Aldus is het besproken en besloten in de vergadering van de RAC GMR van 27-11-2023: 
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Voorgesteld besluit: vaststellen. 
 

 Mw. De Greeff – Berg & Dal, vindt de hoeveelheid vergaderingen teveel. Zij kan dat 

in enquête aangeven. 

 Mw. Firet – Renkum. Vindt de verdeling nogal verschillend. Het lijkt ieder maand te 

verspringen. De secretaris geeft desgevraagd aan dat dit debet is aan de drukke 

kalenders van de raden. 

 Dhr. Godschalk – Zevenaar: regiobijeenkomsten. Regiocongres 2 februari a la, maar 

die andere vrijdagen blijven wel werkdagen. Hij vraagt daar aandacht voor. 

De RAC GMR adviseert de eerstvolgende RAC GMR de eerste twee data vast te 

leggen, in februari volgt een definitief voorstel, waarbij de secretaris een voorstel 

voorlegt op basis van hetgeen besproken is. 

 

Nieuw voorstel: 

U krijgt in de bijlage 3 alternatieven aangereikt; 

 

1. Voorstel zoals gedaan in vergadering 27-11-2023 ongewijzigd (uitgezonderd 27 

mei ipv 13 mei) 

2. Voorstel ongewijzigde hoeveelheid vergaderingen, echter met twee digitale 

bijeenkomsten. 

3. Voorstel vermindering aantal vergaderingen van 7 naar 5.  

Het verspringen van de data is debet aan de drukte van de regionale agenda en 

agenda’s van de afzonderlijke raden. Zie bijlage. 

Advies: maken keuze voor één van de drie varianten. 

 

Voorzitter 

 Geeft aan dat sprake is van drie varianten. Één ongewijzigd. Twee, 2x digitaal. Drie, vervallen juni 
en oktober. 

 In alle drie de varianten vervalt 13 mei sowieso en is 27 mei de nieuwe datum. 

 Wijchen –Hoogteijling: heeft de voorkeur om eerst een goed gesprek met het DB te voeren over de 
enquête en evaluatie voordat er al voor een variant gekozen wordt. Zij stelt een petit comité voor 
die bepaalt waar het gesprek over wordt gevoerd, met input van de andere leden, en die 
vervolgens namens de RAC GMR het gesprek voert op 8 april as. 

 De Vries – Overbetuwe: ondersteunt Wijchen in het voorstel. 

 De RAC GMR stemt in met dit voorstel.  

 

Besluit 

 De ongewijzigde vergaderdata blijven vooralsnog staan. 

 Er komt een petit comité die het gesprek aangaat met het DB. De volgende leden nemen deel: 

Wimer Heemskerk – Arnhem; Karin Hoogteijling – Wijchen; Robin Arians – Beuningen; Mariël de 

Vries – Overbetuwe; Wouter van den Akker – Rozendaal; George van der Woude (secretaris). Zij 

inventariseren de wensen en zorgen en ideeën van de RAC GMR-leden. 

 

Reflectie enquête: 
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 Arians – Beuningen: 03: waardering stukken GMR, stukken eigen college 31% verschil in 
waardering opvallend. 

 De Vries – Overbetuwe: de info van de GMR is er wel, maar lastig te interpreteren voor raadsleden 
dus colleges moet beter duiden. Die is niet goed. 

 Arends – Lingewaard: verschil communicatie vanuit regio vs die van eigen colleges. In Lingewaard is 
het een vast agendapunt namelijk de terugkoppeling van de samenwerkingsverbanden. 
Collegeleden informeren dan actiever. 

 Dolmans – Lingewaard: geeft aan dat men ook goede voorgesprekken heeft met wethouder in 
kleiner verband. 

 Mulder – Overbetuwe: kijk ook naar eerdere gesprekken van de RAC GMR. Verschillende spelregels 
kan niet.  

 Arians – Beuningen: punt 09: 70% vindt dat er onvoldoende sprake is van betrokkenheid van raden. 

 Smit – Nijmegen: deelt mening van Arians.   

 Arends – Overbetuwe: om die reden hebben wij portefeuillehouders in beweging gezet voor 
terugkoppeling.  

 

05A Stand van zaken vaststelling nieuwe gemeenschappelijke regeling. 

 De voorzitter stelt de leden in de gelegenheid hun besprekingen in hun raden terug te koppelen 
aan de andere leden. 

 Overbetuwe – De Vries: zij werken met raadsrapporteurs. In Overbetuwe leidt het waarschijnlijk 
niet tot wijzigingsverzoeken.  

 Beuningen – Arians / Miedema – Renkum / Nijmegen – Smit / Heumen – Hunse / Dolmans – 
Lingewaard: allen hamerstukken. 
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20.15 Schorsing vergadering & heropening in bijzijn Dagelijks bestuurder en directie GMR 

 

07 

 

Inspraak 
Ramon Barends spreekt in namens het Kennisnetwerk Arnhem Nijmegen. Aan de hand van de 
Kaderbrief 2025 over de financiële en algemene uitgangspunten geeft hij mee dat de Regionale Agenda 
2025-2028 ook gevoed dient te worden door de Regionale Visie die in de eerste AB-vergadering in De 
Steeg is vastgesteld. Hij vraagt waarom deze Kaderbrief niet voor een zienswijzeronde is rondgegaan bij 
de gemeenteraden, zoals bij de andere GR’s in de Regio. Hij blikt terug op de Statenbehandeling van 
het Regioarrangement. Nadat Maarten Witberg van de GNMF, Carol van Eert namens de GMR en hijzelf 
vanuit de PSP'92 het woord hadden gevoerd hadden de Statenleden veel aandacht voor participatie 
van inwoners en betrokkenheid van de lokale overheden. Complimenten waren er voor het 
Kwartaalbericht Q4 2023. Er is veel gedaan en veel bereikt. Hij komt er schriftelijk op terug, net als hij 
eerder deed over de Kwartaalberichten. Mariël de Vries van Overbetuwe had hier de vorige keer een 
vraag over. Hij ontdekte dit nu pas, omdat deze in het besloten deel is gesteld. Verzoek om de 
ingekomen stukken in het openbare deel te bespreken. Hij zal de vraag alsnog schriftelijk 
beantwoorden. Regio’s leren van elkaar en hij benoemde sessies van de Gemeente Ede en van de Regio 
Achterhoek. Die laatste had in december de presentatie van de Economische Monitor die hij de RAC 
aanbood. Mooi dat de GMR nu ook een monitor heeft. Tenslotte kijkt hij uit naar de presentatie over 
het RMP. 
Mariël de Vries geeft aan al nadere informatie te hebben ontvangen via de Overbetuwse griffie. 
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Mededelingen vanuit bestuur en directie 

 Groene Metropool café 18/1 

 Regio Congres 2/2 
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Voorzitter: 

Stelt het DB en directie in de gelegenheid een reflectie te geven. 

H. Tiemens: De Regionale agenda is in de maak. Idem voor wat betreft de begroting. 

H. Bruls: Het Groene metropoolcafe is nieuw initiatief in Den Haag. De eerste keer was dat nog met 

ambtenaren ministeries en kamerleden. Het werkt sneller. Als je tenminste goede punten hebt en 

presentaties. 

H. Bruls: Regiocongres vrijdag: het leeft goed, 600 aanmeldingen vooraf, er waren pakweg 500+. Ook 

uit diverse maatschappelijke geledingen. Er was dus sprake van een goede spreiding en opkomst van 

veel maatschappelijke actoren. Het was een divers programma en goede sprekers. 

H. Bruls: Regionale agenda: dat zal één van de hoogtepunten voor de gemeenteraden vormen dit jaar. 

 

Vragen & opmerkingen 

 Lingewaard – Arends: Conceptbesluitenlijst AB, specifiek de passage over gebiedsopgave groene 
groei, beschouwing van dhr. Van Riswijk, die eindigt met integrale keuzes. Het  advies is groene 
groei terug te brengen tot de essentie. Is dat zijn standpunt of dat van AB. Kan dat woensdag in het 
AB nog genuanceerd worden. 

 Lingewaard – Arends: Aanbeveling vier, what’s in it for me? Daarbij wordt aangegeven dat het een 
idee is de RAC GMR daar op te bevragen hoe zij dat zien. Wat wordt daarmee bedoeld? Dat is toch 
dan inhoud waar we niet over gaan? 

 H. Bruls: leden AB gaan over hun eigen woorden, spreek hen vooral persoonlijk aan. Dergelijk 
opmerkingen zijn nog geen formele besluiten. Zijn eigen bestuurlijke standpunten. En het betrof 
een debat over de evaluatie, die nog niet beëindigd is. 

 Lingewaard - Arends: dat het geen besluiten zijn is afdoende. 

 Arians – Beuningen: vond het een zeer geslaagd congres. Is bekend hoeveel raadsleden zich 
hadden aangemeld? Dat wordt uitgezocht. 

 

Toezegging 

 RAC GMR wordt geïnformeerd over de deelname van raadsleden aan het congres. 
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Regionaal Mobiliteitsprogramma (RMP) toelichting 

Uitgelicht onderwerp: Regionaal Mobiliteitsprogramma (RMP) 

 

Klaas-Jan Gräfe speerpunt coördinator bij de Groene Metropoolregio A-N en Alex Mulders 

Mobiliteitsaanpakker geven een toelichting over het Regionaal Mobiliteitsprogramma. 

 

Achtergrondinformatie 

 

De Groene Metropoolregio Arnhem Nijmegen werkt samen met de provincie Gelderland 

aan een Regionaal Mobiliteitsprogramma (RMP). Dit programma geeft onze mobiliteitsvisie 

en onze inzet op mobiliteit voor de komende jaren tot en met 2030. 

 

Het RMP moet zowel ambitieus als haalbaar en uitnodigend zijn voor andere partijen om 

mee te werken. We willen komen tot een pakket aan praktische maatregelen die nodig zijn 

om onze mobiliteitsambities te realiseren. We gaan uit van een integraal pakket, waarbij de 

verantwoordelijkheid voor de uitvoering van de maatregelen bij verschillende partijen kan 
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liggen, zoals gemeenten, GMR, provincie, Rijk, bedrijfsleven of onderwijs. 

 

We staan nu aan de start van het proces, waarin we de ambities van de verschillende 

stakeholders inventariseren. Ons streven is om het RMP voor de zomer 2024 gereed te 

hebben voor besluitvorming. We gaan graag met de RAC in gesprek over de manier waarop 

we de gemeentebesturen daar het beste bij kunnen betrekken en welke besluitvorming 

daarvoor nodig is. 

 

 Mw. Nermina Kundic; wethouder gemeente Arnhem en bestuurlijk opdrachtgever voor de opgave 
Verbonden regio, leidt dit thema in. 

 Dhr. Klaas-Jan Gräfe, speerpunt coördinator bij de Groene Metropoolregio A-N geeft een 
toelichting over het Regionaal Mobiliteitsprogramma. Deze presentatie wordt aangehecht aan de 
stukken en meegezonden met het verslag. 

 

Vragen 

 Mulder  - Overbetuwe: de opgave is terecht, en het zal jaarlijks gemonitord worden. Maar is het 
realistisch die 60.000 woningen? Bevat de ambitie niet teveel wensdenken? 

 Mw. Nermina Kundic: de netcongestie is een behoorlijke uitdaging. Wordt hard aan gewerkt, geen 
reden om plannen te laten varen. Woningen zijn gewoon nodig in relatie tot bedrijvigheid, 
bereikbaarheid is dan vereist, en dat moet groen en gezond. 

 Dhr. Gräfe: integrale afwegingen ten opzichte van de verstedelijking en energie vinden plaats in de 
regiodeal en nieuwe regionale agenda. Monitoring vindt plaats op basis van de openbaar 
beschikbare informatie. 

 De Vries - Overbetuwe: Hoe zit dat met een A15, de provincie gaat meesturen, met gevolgen voor 
de gemeenten. Spreekt de wens uit dat gemeenten daar goed vooraf bij betrokken worden. Wil dat 
graag in voorjaar bij raden opgehaald zien met het oog op goede besluitvorming in najaar. 

 Hupkes - Rozendaal: waar hoort dit bij verbonden regio? Is schoner en minder kilometers het 
uitgangspunt? Dhr. Gräfe, ja. We kijken of de doelstellingen die er al waren nog actueel zijn. CO2 
moet 50% verminderd worden vanuit het klimaatprogramma. 

 H. Bruls: we hebben al een mobiliteitsplan, dit is een actualisatie. Het zal niet leiden tot grote 
veranderingen. Daar staat ook al een A15 in. Vorige keer is dat naar de raden gestuurd. Destijds 
maar ook nu mogen raden waarschijnlijk zelf bepalen of ze het vaststellen of terzijde leggen. Deels 
zal dat afhangen in hoeverre ze al zelf een mobiliteitsbeleid hebben dat hier bij past. Het AB zal wel 
het aangepaste plan vaststellen. 

 Schaftenaar - Beuningen: klimaat is dus het hoofddoel. Dat klinkt niet als de mobiliteitsprogramma 
dat we al hebben, daar komen andere zaken aan bod dan sec klimaat. 

 Dhr. Gräfe: aanleiding is klimaat, maar bestuur wil graag groter plan, verkeersveiligheid, fiets enz. 

 Arians - Beuningen: zelfde als de reginale werklocaties, wat is het verband met de andere opgaven, 
hoe vindt de weging plaats. 

  Smit - Nijmegen: wat is nieuw, wat is staand beleid of kennen we al. Kan dat scherp aangeduid 
worden? 

 Smit – Duiven: in hoeverre is dit een aanvulling op net afgesloten mobiliteitsplan Eurregio, en 
provincie? Dhr. Gräfe, we proberen wel af te stemmen, maar is het beleid van de GMR en 
actualisatie van bestaande mobiliteitsvisie. Nieuwe thema’s zijn: Hubs, multimodaal netwerk, OV, 
kleinschalige andere oplossingen voor bereikbaarheid wijken en dorpen. Qua infrastructuur zijn er 
niet veel nieuwe zaken. Dus gaat het om accentverschillen. 

 

Hoe moeten raden betrokken worden? 
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De Vries - Overbetuwe: heeft de voorkeur voor een digitale bijeenkomst. Die terug te kijken is. Met de 

mogelijkheid tot het stellen van vragen. Beetje zoals de woonzorgvisie. Eppich – Arnhem sluit zich 

daarbij aan, net zoals de rest van de RAC GMR. Verzocht wordt om twee bijeenkomsten, bijvoorbeeld in 

noord en zuid. 

 

Besluit 

Het Regiobureau regelt een digitale informatiebijeenkomst voor de raden, zo nodig twee in Noord 

en zuid. Mogelijkheid van vragen stellen, soort webinar a la Woonzorgvisie.  
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Evaluatie GMR en enquête RAC 

Op 27 november 2023 (nadien meermaals herhaald verzocht) is aan de delegatieleden een 

online enquête verzonden. Deze is dd.23 januari 2024 door een 26-tal leden anoniem 

ingevuld. De uitkomsten daarvan treft u bijgaand aan. In de vergadering van 27 november 

2023 is ook de evaluatie GMR besproken van het DB van de GMR. Bij die bespreking is de 

wens uitgesproken om in een informele setting met het DB, AB het gesprek aan te gaan 

over de evaluatie en de staat daarvan en hoe men de toekomst van de RAC ziet. Bij dit 

agendapunt bepaalt u: 
 

 Over welke punten u met elkaar het gesprek wenst aan te gaan; Daarbij kan het zo 

zijn dat u alle punten wenst te bespreken met het DB & AB van de GMR en niet 

kiest voor een zelfstandige bespreking door de RAC GMR. Maar u kunt ook twee 

afzonderlijke besprekingen houden, dat vergt dan meer tijdsinzet. 

 De vorm en tijdstip daarvan. Daarvan heeft u bepaald dat dat een 'benen op tafel 

gesprek' moet zijn in een informele setting met het DB en AB. Het advies is ook na 

te denken of de directie van het Regiobureau aanwezig zal zijn bij dit overleg. De 

voorgestelde datum is maandagavond 8 april as. Locatie ntb. 

 

Voorzitter 

 Leidt in. Dit is kort voorbesproken. In klein comité wordt die bijeenkomst voorbesproken. Op 8 
april in ieder geval met DB doorpraten.  

 Twee punten springen er vooralsnog uit: 
 Verschil vertaling van de stukken van de GMR door colleges. Kwaliteit lokale doorlading 

wordt verschillend ervaren. 
 Gebrekkige betrokkenheid raadsleden bij de Regionale opgaves van de GMR. 

 

Reflectie H. Bruls 

 Betrokkenheid raadsleden is een goed punt.  

 Verschillende vertaling colleges van de GMR-stukken. Daar moet u eigenlijk uw eigen colleges op 
aanspreken. Het is lastig om vanuit de GMR colleges daar op  aan te spreken.  

 Arians - Beuningen: de zorg zat daarin dat de besluitvormende en informerende stukken gelijk 
moeten zijn. Stukken vanuit GMR worden positief gewaardeerd, bij colleges ligt dan anders. 

 H. Bruls: de zelfstandige rol van colleges blijft belangrijk. 

 Schaftenaar - Beuningen: zijn de stukken niet te multi-interpretabel?  

 Voorzitter: we geven het aan het petit comite mee. 
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Vorm bijeenkomst 

Informele setting met sec het petit comité op 8 april 2024. 

H. Bruls: heeft voorkeur voor kleinere groep. Uitsluiten van DB’ers is lastig want die zijn ook altijd lid 

van het AB. 

 

Besluit 

Gesprek wordt gevoerd op 8 april met afvaardiging vanuit de RAC GMR  (petit Comité) in informele 

setting. Nader te bepalen deelnemers vanuit AB, DB. 
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Rondvraag en sluiting vergadering 

De eerstvolgende vergadering is op 18 maart 2024 in Arnhem. 
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